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FARMA BARTASE GIEDRAITISE 

Větší zemědělská farma s podporou družstva v oblasti agronomie a prodeje.      

 

Identifikační údaje 

Jméno: Bartas Giedraitis 

Lokalizace: vesnice Paskynai, kraj Jurbarkas, Litva 

Velikost farmy: 210 ha 

Rok založení: 2015 

Hlavní aktivity: produkce obilí  

Web / Facebook / Twitter: https://www.facebook.com/bartas.giedraitis 

 

Od roku 2015 Bartas hospodaří na více než 200 hektarech. Svou farmu zaregistroval v roce 2015, ale 

pracuje na ní již dlouho. Zemědělskou hospodářskou činností se zabýval od roku 2005, kdy dosáhl 15 let. 

Zemědělství a farmaření ho baví od dětství. Bartasův otec byl zemědělec, jeho dědeček byl velký včelař a 

jeho pradědeček byl také zemědělec. Práce na pradědečkových pozemcích pokračuje dodnes a kontinuita 

přináší velkou jistotu. Otec Bartase od roku 1992 začal hospodařit na pozemcích prarodičů ve vesnici 

Paskynai v okrese Jurbarkas. 

Zemědělec má vysokoškolské vzdělání v oboru administrace rozvoje venkova. Znalosti o rozvoji 

zemědělství neustále sbíral při práci se svým otcem zemědělcem Egidijusem Giedraitisem. 

Farma se nachází na logisticky výhodném místě, jen 15 km od dálnice u Raseiniai. Téměř všechny 

zemědělské produkty se dopravují do přístavu v Klaipedě, který je od farmy vzdálen 150 km. 

Produkty farmy jsou potravinářská a krmná pšenice, řepka, hrách, fazole, sladovnický ječmen. Několik let 

se pokoušeli pěstovat lupinu a ředkvičky, ale výsledky nebyly slibné. V průběhu let se plánuje rozšíření 

farmy a kvalitní krmná tráva. Produkty vypěstované na farmě se nezpracovávají. V budoucnu se s pomocí 

spolupráce plánuje zahájení zpracování. 

Zemědělec je členem zemědělského družstva Viduklė a je také členem Litevského svazu zemědělců a 

Litevské asociace pěstitelů obilí. 

Farma Batas Giedraitis velmi úzce spolupracuje se zemědělským družstvem Viduklė. Všechny produkty 

vypěstované na farmě se prodávají prostřednictvím družstva, jehož je zemědělec členem. Zemědělské 

družstvo Viduklė zaměstnává profesionální agronomy, kteří dohlížejí na úrodu a radí ve všech potřebných 

otázkách. Pesticidy a hnojiva používaná na farmě pocházejí od družstva. Z dlouhodobého hlediska přináší 

spolupráce významné výhody, které každoročně zlepšují výkonnost hospodářství. 

Správa družstva intenzivně pracuje na prodeji produktů. Farmář Bart se nemusí příliš starat o postup 

prodeje. Agronomové družstva, kteří se starají o úrodu, se starají také o pesticidy a hnojiva potřebná pro 

hospodářství. 

Od roku 2021 spolupracuje Bartas Giedraitis také s místním zemědělcem, který převzal malou farmu po 

svém dědečkovi, ale na vše se dívá s velkou perspektivou. Bartas místnímu zemědělci radí v 

technologických otázkách, zajišťuje nakládku a setí. Na oplátku dostává další zemědělské služby. 

Spolupráce je složitá věc a pro Litevce zcela cizí. Litevští zemědělci si jen stěží dovedou představit, že by 

techniku mohli využívat nejen na své farmě, ale i na farmě souseda nebo jiného místního zemědělce. 
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Zemědělské družstvo Viduklė poskytuje služby členům družstva, ne vždy se podaří vše hladce naplánovat, 

proto se hodně diskutuje, ale diskuse vedou k ještě úspěšnějším aktivitám v budoucnu. 

Na farmě se podařilo realizovat celou řadu projektů. V oblasti "Investice do hmotného majetku", "Investice 

do zemědělských podniků" byl v roce 2016 pořízen moderní a výkonný kombajn.  

Před zahájením zemědělské činnosti Bartas provedl výzkum vlivu zemědělství na rozvoj venkova v okrese 

Jurbarkas a obci Pagėgiai, účastnil se projektu podnikatelského vzdělávání START a Bartasův nápad byl 

jedním z nejlepších v soutěži podnikatelských nápadů (2013). Několik let také pracoval a úspěšně 

koordinoval projekt zaměřený na podnikatelské vzdělávání obyvatel venkova. 

Na základě politiky EU si uvědomil, že budoucností zemědělství je multifunkčnost. Jedná se o velmi 

komplexní a znalostně, pracovně i finančně náročný model. V každém případě je však multifunkčnost v 

zemědělství cílem farmy Bartase Giedraitise. Začátky jsou pomalé a obtížné, ale Bart věří, že dosažené 

výsledky budou nakonec pro jeho příbuzné a vesnici významné. 

Plány do budoucna se na řadu let přesunuly k přímému setí. Budoucnost se rýsuje již v letošním roce a 

farma stoprocentně přejde na novou zemědělskou technologii – farma bude využívat technologii pásového 

zpracování půdy. Nejedná se o bezorebnou technologii, ale pod zemědělskou půdou je pásová orba 

vhodnější variantou minimálně pro příštích 6 let. Zemědělci nepřestávají snít a plánovat budoucnost, 

například změnu vytápění z lesního dřeva na oves a obilné slupky vypěstované na farmě. 
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